

STYRELSEMÖTE

Datum: **15 juni 2017**

Närvarande: Bengt Fladvad, Hans Gustafsson, Torbjörn Larsson, Göran Rudenholm, Boo Östberg, Göran Tengelin, Lars-Peter Hållstrand, Ingmar Alm, Bert Eklund, Nils Fall och Zahrah Lifvendahl

FÖREDRAGNINGSLISTA

**1. Mötet öppnas**

Ordföranden öppnar mötet.

**2. Justeringsman och offentliggörande av protokollet på webben**

Lars-Peter Hållstrand valdes till justerare. Styrelsen beslöt att protokollet ska läggas ut på förbundets hemsida efter justering.

**3. Föredragningslistan**

Föredragningslistan fastställdes med tillägg; *11a Microplaster, 11b Åstråken och 11c Dricksvattentillgången.*

**4. Föregående protokoll**

Protokollet lades till handlingarna.

**5. Rapport från grupperna och VD**

- Vassröjning: Røjningen kommer att påbörjas en dryg vecka efter midsommar. VD kommer i år finnas tillgänglig under røjningen för att hålla direktkontakt med Ahås. Uppföljningsmöte med Vattenunderhållsgruppen hålls som vanligt i höst.
- Möte med LRF-avdelningar i Vendel: Mötet med LRF-avdelningarna längs nedre Vendelån hölls den 31 maj med ett tjugotal deltagare. De fick en presentation om vattendirektivet, förbundets verksamhet och det planerade projektet med anläggande av fosfordammar och kalkfilterbäddar inom Vendelåns avrinningsområde. Flera på mötet var intresserade av projektet och bidrog med alternativa lokaliseringar av anläggningarna. VD och Werc fortsätter undersöka vilka platser som är bäst att göra installationerna på.
- Flödesmätaren vid Islandsfallet: Uppsala kommuns Gata/Parkavdelning kommer att besöka installation av en ny flödesmätare nedströms Islandsfallet. Frågan som kvarstår att lösa är ansvaret för löpande drift och underhåll. Kommunens avdelning för ekologisk hållbarhet har tills vidare tagit på sig ansvaret. Ett bidrag från MSB via Länsstyrelsen blir en del av finansieringen. Styrelsen väcker frågan om även förbundet ska vara delfinansiär genom verksamhetsgrenen Vattenkvalitet. VD ser över den ekonomiska möjligheten och frågan tas upp på nästa styrelsemöte.



- Flödesmätare vid Rosta kvarn: Vid Rosta kvarn finns en gammal flödesmätare. Enligt tidigare uppgifter från SMHI är denna inte i bruk. Rykten säger dock att detta inte stämmer. Kan förbundet ha någon nytta av denna flödesmätare? VD undersöker om och i så fall vem som har mätaren i bruk.
- Vattenseminariet i höst: Planering av vattenseminariet i höst löper på. Preliminärt datum är den 25 november. VD återkommer med inbjudan när den är klar.

## 6. Studieresa Ärken

VD undersöker Ärkens utbud för eventuell kompetensutveckling för styrelsen.

## 7. Bussresa i höst

Förbundet kommer inte att arrangera någon bussresa i år. Styrelsens ambition är att bussresor anordnas vartannat år eller då det finns intressanta projekt att besöka eller om förbundet har något vi vill presentera.

## 8. Bidrag fiskräknaren

Styrelsen beslutar att fonderade pengar "För aspens väl", totalt 27 500 SEK, doneras till företaget som installerat den nya fiskräknaren vid Islandsfallet. VD ser över på vilket sätt bidraget kan överlämnas så att det tydligt framgår att det handlar om en engångssumma. Styrelsen ser gärna att Hambergs fisk och den skolklass som donerade medlen uppmärksammas genom ett diplom eller liknande. VD presenterar ett förslag på nästa styrelsemöte.

## 9. Remissvar ÖP Knivsta kommun

Styrelsen beslutade att avge yttrande enligt utsänt förslag.

## 10. Ekonomi och sparande

Upparbetat kapital från 2015 och 2016 ska enligt beslut på stämman användas för projekt inom den nya arbetsgrenen "Vattenförvaltning". Styrelsen diskuterade möjligheten att placera pengarna så att de eventuellt kan förränta sig något. Viktigt är att inte spekulera i exempelvis aktier samt att pengarna inte låses på lång tid. En möjlighet är att placera i en ren räntefond. VD återkommer med förslag till nästa styrelsemöte.

## 11. Övriga frågor

### a. Microplaster

Mötet diskuterade problematiken med microplasternas spridning och påverkan. Är detta en fråga för förbundet att agera i? Vilka är källorna? Är det möjligt att mäta och ska i så fall förbundet komplettera provtagningsprogrammet? I nuläget ser vi ingen tydlig koppling till förbundets verksamhet men det är viktigt att vi håller oss uppdaterade på kunskapsläget och om förbundet kan bidra med något i framtiden. Ämnet kan eventuellt vara ett intressant tema i samband med näst förbundsstämma.

### b. Åstråken

I Vattholmabygden har det bildats något som kallas "Åstråken". Det är engagerade företagare, ideella organisationer och engagerade medborgare som med hjälp av Leader-medel har tagit fram en broschyr om området och arrangerar "Åstråken dag" med olika



2

*Avsändare*  
Fyrisåns vattenförbund  
c/o Uppsala kommun  
Stationsgatan 12  
753 75 Uppsala  
[www.fyrisan.se](http://www.fyrisan.se)  
[info@fyrisan.se](mailto:info@fyrisan.se)

*Kontakt VD:*  
e-post: [zahrah.lifvendahl@ uppsala.se](mailto:zahrah.lifvendahl@ uppsala.se)  
tfn: 018-727 47 09  
mobil: 072-581 95 98

*Kontakt ordförande:*  
e-post: [bengtfladvad@gmail.com](mailto:bengtfladvad@gmail.com)  
mobil: 076-39 39 899

aktiviteter. Styrelsen ser gärna att förbundet blir en aktör i detta. VD tar kontakt och undersöker möjlighet och intresse för samverkan.

**c. Dricksvattentillgången**

Styrelsen är oroad över dricksvattentillgången i regionen. Det är låga flöden i Fyrisån med biflöden och i Tämnrån. Uppsala vatten är beroende av pumpning av vatten från både Fyrisån och Tämnrån för att försörja Uppsalas invånare med dricksvatten. Vid låga flöden i åarna får inget vatten tas därifrån. Förbundets verksamhet har ingen direkt koppling till denna situation men den berör ju alla intressenter på ett bredare plan. Det finns troligen anledning att återkomma i frågan vid ett senare tillfälle.

**12. Nästa möte**

Mötesdatum hösten 2017:

6 september kl.8.15


19 oktober kl.8.15

23 november kl.8.15

**13. Mötet avslutas**

Ordföranden avslutade mötet.

  
Bengt Fladvad  
Ordförande

  
Lars-Peter Hållstrand  
Justerare

